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Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity 

Zápis z 237. zasedání 25. 9. 2023 
 
 

Přítomni (v abecedním pořadí): 

● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Anna Literová 
● Markéta Tereza Piáčková 
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● Mgr. Václav Šmatera 
● Bc. Martin Veselý 
● Shengyue Wang 

 
Hosté:  

● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● prof. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D. 
● Mgr. Blanka Plasová, Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 

Omluveni: 
● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● prof. PhDr. David Šmahel, Ph.D. 

Program jednání: 

1) Nové znění Jednacího řádu AS FSS MU 

2) Úprava rozdělení finančních prostředků na jednotlivé Stipendijní programy FSS MU na 

rok 2023 

 

Program byl jednomyslně odsouhlasen přítomnými členy AS FSS MU. 
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1) Nové znění Jednacího řádu AS FSS MU 

 

Předseda Horák: Přivítal přítomné a zahájil zasedání. Otevřel první bod jednání – změny 

týkající se vyhlášení volby děkana.  

 

Krpec: Připomněl, že tento bod byl na předchozích jednání diskutován a odůvodněn. 

 

Horák: Upřesnil, že se jedná o změnu čl. 18 odst. 1 – změna lhůty, kdy nejdříve je možné 

vyhlásit děkanskou volbu, nově nejméně tři měsíce před uplynutím funkčního období děkana. 

Změna se týká také čl. 18, odst. 2 – výhradní elektronizace procesu podávání kandidatury 

(odstraněna dvojí možnost podávání kandidatury, elektronicky a písemně). 

Následně otevřel rozpravu, žádný dotaz či poznámka však nebyly vzneseny. Zahájil proto 

hlasování. 

 

Usnesení: AS FSS MU schvaluje Jednací řád AS FSS MU ve znění, které tvoří přílohu 

zápisu, a pověřuje svého předsedu jeho bezodkladným postoupením Akademickému 

senátu MU. 

 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

 

2) Úprava rozdělení finančních prostředků na jednotlivé Stipendijní programy FSS 

MU na rok 2023 

 

Děkan Balík: Přivítal přítomné na posledním zasedání AS FSS MU v aktuálním složení. Omluvil 

prof. Šmahela a představil přítomné nové proděkany. Poděkoval členům AS za důvěru, kterou 

vyslovili jemu i proděkanům. 

Poté přešel k navrhovanému bodu jednání – úprava rozdělení finančních prostředků 

na jednotlivé Stipendijní programy FSS MU na rok 2023. Připomněl, že přesun vyšší než 10 % 

musí být uskutečněn se souhlasem AS FSS MU. Vedení fakulty předstoupilo před AS 

s návrhem navýšení částky vyčleněné na stipendijní program 3B (na podporu zahraničních 

výjezdů studentů fakulty) o 100 000 Kč, na 463 000 Kč, a snížení částky vyčleněné 

na stipendijní program 3D o stejnou částku, a to na 217 000 Kč (na podporu zahraničních 

studijních nebo zahraničních pracovních pobytů studentů DSP).  

Děkan dovysvětlil, že požadavky na zahraniční výjezdy postgraduálních studentů se daří 

vykrývat přes Centrum zahraniční spolupráce (CZS), tedy šetřit rozpočet stipendijního fondu. 

Čerpání je tedy velmi malé, není však jisté, kdy tato podpora může skončit. Dopředu proto 

avizoval, že bude zapotřebí přistoupit k dalším změnám ve stipendijních fondech. Nyní je 

navrhována změna tak, aby nemusela být zastavena podpora studentských zahraničních 

výjezdů.  

 

Plasová: Doplnila, že u stipendií 3B docházelo k výraznému krácení, což by mohlo znamenat, 

že výjezdy nebudou uskutečněny. Upozornila na důležitost krátkodobých zahraničních výjezdů. 
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Horák: Zahájil rozpravu.  

 

Šmatera: Vznesl otázku, zda není příčinou nízkého čerpání příspěvků velká administrativní 

zátěž.  

 

Balík: Odpověděl, že se nejedná o administrativní problémy – tento příspěvek slouží spíše jako 

záchrana pro ty studenty, kteří nedostanou podporu CZS. Drobné čerpání tedy je, spíše však 

na dofinancování výjezdů.  

Doplnil, že prioritu mají stipendia 3D před stipendii 3B – doktorandský výjezd je povinný, v délce 

tří měsíců (minimální povinnost daná zákon je jeden měsíc). Pokud si bude muset vedení fakulty 

vybrat, co podpoří, vždy to budou doktorandské výjezdy. Není v úmyslu stanovit povinnost, 

finančně ne zcela jednoduchou, ve které by fakulta nedokázala pomoct. Proto je vždy rezerva, 

aby bylo z čeho čerpat, pokud by nestačily finance z CZS. 

 

Kašparová: Dotázala se na stipendia pro pregraduální studenty – pokud bude částka navýšena 

o 100 000 Kč, v jaké výši může být stipendium? 

 

Plasová: Odpověděla, že nelze uvést jednu částku – existují různé parametry podle cílových 

zemí, existuje paušální částka na cestu a na den apod.  

 

Veselý: Dotázal se na financování stipendií, otázka bude jistě zajímat nově zvolený AS.  

 

Balík: Uvedl, že nemá v úmyslu seškrtat pravidla tak, aby se tvořil stipendijní fond, který nebude 

možné čerpat. Nastínil možnosti: rozhodně nebude zasahováno do stipendií 6A a 6B (stipendijní 

program na podporu aktivní studentské činnosti – stipendium pro studenty aktivní v orgánech 

fakulty a stipendium na podporu kulturní a spolkové činnosti). Podporována bude také 

internacionalizace. Uvedl, že si dokáže představit např. změny v pravidlech pro udělování 

prospěchových stipendií v NMgr. studiu – posunout hranice pro dosažení výborného 

prospěchu. 

Jedná se o základní úvahy, debata bude otevřena v říjnu na poradě vedení fakulty tak, aby 

ideálně v prosinci mohlo být předloženo novému AS ke schválení.  

 

Veselý: Otázal se, zda si děkan dokáže představit alternativy u tvorby stipendií? 

 

Balík: V zásadě ne, odpověděl. Připomněl, že na MU platí společná poplatková politika, fakulty 

nemohou stanovovat vlastní poplatky. Respektuje to, jak se vyvíjí tvorba stipendijního fondu. 

Nebude se jednat o dramatickou změnu, bude však nutná změna na výdajové stránce.  

 

Horák: Zahájil hlasování.  

 

Děkan: Závěrem jednání poděkoval členům AS za skvělou spolupráci a za veškerou práci 

odvedenou pro naši fakultu. Popřál jim vše dobré. 
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Usnesení: AS FSS MU projednal úpravu rozdělení finančních prostředků na jednotlivé 

Stipendijní programy FSS MU na rok 2023, kdy částka vyčleněná na stipendijní program 

3B bude navýšena na 463.000 Kč a částka vyčleněná na stipendijní program 3D bude 

ponížena na 217.000 Kč. 

 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

Přijatá usnesení: 

 

2023-1-25/9 

Usnesení: AS FSS MU schvaluje Jednací řád AS FSS MU ve znění, které tvoří přílohu 

zápisu, a pověřuje svého předsedu jeho bezodkladným postoupením Akademickému 

senátu MU. 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

 

2023-2-25/9 

Usnesení: AS FSS MU projednal úpravu rozdělení finančních prostředků na jednotlivé 

Stipendijní programy FSS MU na rok 2023, kdy částka vyčleněná na stipendijní program 

3B bude navýšena na 463.000 Kč a částka vyčleněná na stipendijní program 3D bude 

ponížena na 217.000 Kč. 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

 

PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
předseda senátu 

Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
místopředsedkyně senátu 

Bc. Martin Veselý 
místopředseda senátu 

Zapsala: Jarmila Brhelová 
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Translated with www.DeepL.com/Translator (free version) 
 
Academic Senate of the Faculty of Social Studies of Masaryk University 
Minutes of the 237th meeting 25. 9. 2023 
 
Present (in alphabetical order): 

● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Anna Literová 
● Markéta Tereza Piáčková 
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● Mgr. Václav Šmatera 
● Bc. Martin Veselý 
● Shengyue Wang 

 
Guests: 

● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● prof. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D. 
● Mgr. Blanka Plasová, Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 

 
Excused: 

● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● prof. PhDr. David Šmahel, Ph.D. 

 
Agenda: 
1) New wording of the AS FSS MU Rules of Procedure 
2) Adjustment of the distribution of funds for individual FSS MU scholarship programmes for 
2023 
 
The agenda was unanimously approved by the present FSS MU AS members. 
 
1) New wording of the AS FSS MU Rules of Procedure 
 
Chairman Horák: He welcomed the attendees and opened the meeting. He opened the first item 
of the meeting - changes concerning the announcement of the election of the Dean.  
 
Krpec: He recalled that this item had been discussed and justified at previous meetings. 
 
Horak: He clarified that this is a change to Article 18, paragraph 1 - change in the earliest 
timeframe for announcing the dean's election, now at least three months before the dean's term 
expires. The change also concerns Article 18, paragraph 2 - the exclusive computerization of 
the candidacy process (elimination of the double possibility of submitting candidacy, 
electronically and in writing). 
He then opened the debate, but no questions or comments were raised. He therefore opened 
the vote. 
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Resolution: The AS FSS MU approves the Rules of Procedure of the AS FSS MU as attached 
to the minutes and instructs its Chair to forward them to the MU Academic Senate without delay. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
2) Adjustment of the distribution of funds for individual FSS MU scholarship programmes for 
2023 
 
Dean Balík: He welcomed those present at the last meeting of the AS FSS MU in its current 
composition. He excused prof. Šmahel and introduced the new Vice-Deans present. He thanked 
members of the AS for the trust they expressed in him and the vice-deans. 
He then proceeded to the proposed agenda item - adjustment of the distribution of funds for 
individual FSS MU scholarship programmes for 2023. He reminded that a transfer of more than 
10% must be made with the approval of the FSS MU AS. The faculty management presented a 
proposal to the AS to increase the amount allocated to Scholarship Programme 3B (to support 
foreign trips of faculty students) by 100,000 CZK, to 463,000 CZK, and to reduce the amount 
allocated to Scholarship Programme 3D by the same amount, to 217,000 CZK (to support 
foreign study or work stays of FSS students).  
The Dean explained that the requirements for foreign trips of postgraduate students are covered 
through the Centre for International Cooperation (CIC), thus saving the budget of the 
scholarship fund. The drawdown is therefore very small, but it is uncertain when this support 
may end. Therefore, he announced in advance that further changes in the scholarship funds 
will have to be made. A change is now being proposed so that support for student trips abroad 
does not have to stop. 
 
Plasová: She added that there were significant cuts to 3B scholarships, which could mean that 
trips would not be made. She noted the importance of short-term trips abroad. 
 
Horák: He opened the debate.  
 
Šmatera: Raised the question of whether a heavy administrative burden was the reason for the 
low uptake.  
 
Balík: Responded that it is not an administrative problem - this allowance serves more as a 
bailout for those students who do not receive CIC support. So there is a small uptake, but more 
to top up for trips.  
He added that priority is given to 3D scholarships over 3B scholarships - the PhD trip is 
mandatory, of three months (the minimum obligation given by law is one month). If faculty 
leadership has to choose what to support, it will always be doctoral trips. It is not intended to 
impose an obligation, financially not easy, in which the faculty will not be able to help. Therefore, 
there is always a reserve to draw from if the CIC funding is insufficient. 
 
Kašparová: She asked about the scholarships for undergraduate students - if the amount is 
increased by 100,000 CZK, how much can the scholarship be? 
 
Plasová: She replied that it is not possible to give one amount - there are different parameters 
according to the destination countries, there is a lump sum per trip and per day, etc.  
 
Veselý: He asked about the funding of scholarships, a question that will certainly be of interest 
to the newly elected AS.  
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Balík: Said that he does not intend to scrap the rules so as to create a scholarship fund that 
cannot be drawn upon. He outlined the options: there will definitely be no interference with 
scholarships 6A and 6B (scholarship program to support active student activities - scholarship 
for students active in faculty bodies and scholarship to support cultural and social activities). 
Internationalisation will also be supported. 
He said that he could imagine changes in the rules for awarding merit scholarships in the NMgr. 
Studies - to move the thresholds for achieving excellent merit. 
These are basic considerations, and the debate will be opened in October at the faculty 
governance meeting so that ideally in December it can be presented to the new AS for approval.  
 
Veselý: He asked if the Dean can envision alternatives for creating scholarships? 
 
Balík: Not in principle, he replied. He reminded that there is a common fee policy at MU; faculties 
cannot set their own fees. He respects the way the scholarship fund generation is going. This 
will not be a dramatic change, but a change will be needed on the expenditure side.  
 
Horák: He opened the vote. 
 
Dean: At the end of the meeting, he thanked the AS members for the great cooperation and for 
all the work done for our faculty. He wished them well. 
 
Resolution: The AS FSS MU discussed the adjustment of the distribution of funds for the 
individual FSS MU Scholarship Programmes for 2023, where the amount allocated for 
Scholarship Programme 3B will be increased to 463,000 CZK and the amount allocated for 
Scholarship Programme 3D will be reduced to 217,000 CZK. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Resolutions adopted: 
2023-1-25/9 
Resolution. The AS FSS MU approves the Rules of Procedure of the AS FSS MU as attached 
to the minutes and instructs its Chairman to forward them to the MU Academic Senate without 
delay. 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
2023-2-25/9 
Resolution. The AS FSS MU discussed the adjustment of the allocation of funds for the 
individual FSS MU Scholarship Programmes for 2023, whereby the amount allocated for 
Scholarship Programme 3B will be increased to  463,000 CZK and the amount allocated for 
Scholarship Programme 3D will be reduced to 217,000 CZK. 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
PhDr. Pavel Horák, Ph.D., Chairman of the Senate 
 
Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D., Vice-Chairwoman of the Senate 
 
Bc. Martin Veselý, Vice-Chairman of the Senate 
 
Written by: Jarmila Brhelová 


